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Protokół Nr 9/2023 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych 

w dniu 18 września 2023 r. 

 

WAK.0012.4.9.2023 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyło 

się w Powiatowym Centrum Integracji Społecznej w Legionowie, przy ul. Warszawskiej 

74. Posiedzenie otworzyła Pani Anna Gajewska, Przewodnicząca Komisji. Przewodnicząca 

powitała członków Komisji oraz zaproszonych gości: Przewodniczącego Rady Powiatu 

w Legionowie Pana Leszka Smuniewskiego, Dyrektor Powiatowego Centrum Integracji 

Społecznej w Legionowie, Panią Dorotę Wróbel-Górecką oraz Skarbnika Powiatu Panią 

Katarzynę Rembelską. Następnie Przewodnicząca stwierdziła wymagane kworum. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności gości 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Problem bezrobocia w powiecie legionowskim ze szczególnym uwzględnieniem 

osób niepełnoprawnych. 

4. Informacja dotycząca Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w powiecie 

legionowskim – sprawozdanie CIS. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji Komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 sierpnia 2023 r. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są uwagi do porządku obrad. Wobec braku zgłoszeń 

porządek obrad realizowano w zaproponowanym kształcie. 

3. Problem bezrobocia w powiecie legionowskim ze szczególnym 

uwzględnieniem osób niepełnoprawnych. 

Informacje w temacie przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Legionowie. 

Pan Rafał Tyszkiewicz powiedział, że bezrobocie w powiecie legionowskim w styczniu 

2023 r. wynosiło 6,2% i było niższe o 1,5% w porównaniu do stycznia 2022 r. Na koniec 

lipca 2023 r. wskaźnik utrzymuje się na poziomie 6,2%. Z ogólnej liczby 2174 osób 

zarejestrowanych jako bezrobotne 76% znajduje się w szczególnej sytuacji na rynku 

pracy. Są to osoby długotrwale bezrobotne (47%), osoby bez wykształcenia średniego 

lub ze stażem nie przekraczającym jednego roku (43%), osoby bez kwalifikacji 

zawodowych (37%), osoby bez doświadczenia zawodowego (30%), osoby 

niepełnosprawne (107 osób – 4,6%). W 2022 r. osoby niepełnosprawne stanowiły 4,3% 

ogółu osób znajdujących się w szczególnej sytuacji na rynku pracy. Obecnie z grupy osób 

niepełnosprawnych 99 jest zarejestrowanych jako bezrobotne, a 8 jako poszukujące 

pracy. Następnie Dyrektor poinformował, że wśród tych osób są osoby 

z niepełnosprawnością w  stopniu lekkim, umiarkowanym i znacznym. 
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W 2022 r. PUP wsparł 12 osób niepełnosprawnych: 8 osób odbywało staże 

u pracodawców, 2 osoby rozpoczęły własną działalność gospodarczą, 1 osoba została 

skierowana do pracy interwencyjnej u pracodawcy a 1 osoba podjęła pracę w ramach 

zwrotu kosztów wyposażenia stanowiska pracy u pracodawcy. Pan Tyszkiewicz 

powiedział, że koszt wsparcia wyniósł 241.000 zł z czego 151.000 zł pokrył PFRON. 

Od początku 2023 r. wsparciem objęto 7 osób niepełnosprawnych: 6 staży i 1 działalność 

gospodarcza. Następnie Dyrektor PUP poinformował, że w 2022 r. urząd pozyskał 1276 

nowych miejsc pracy, a od stycznia 2023 r. 509. PUP w Legionowie w 2022 r. wydał 291 

pozytywnych opinii w procedurze wydawania cudzoziemcom zezwoleń na pracę przez 

wojewodę. Z kolei w powiecie legionowskim ponad 70 pracodawców zdecydowało się 

na zatrudnienie cudzoziemców na okres do 24 miesięcy bez zezwolenia Wojewody 

Mazowieckiego, ale za zgodą Urzędu Pracy. Kolejną formą zatrudnienia cudzoziemców 

wymienioną przez Dyrektora PUP było zatrudnienie na prace sezonowe na okres 

do 9 miesięcy w roku kalendarzowym. W 2022 r. lokalni rolnicy złożyli 162 wnioski w tej 

sprawie do PUP. Kolejno Pan Tyszkiewicz powiedział, że rok 2022 upłynął pod znakiem 

aktywizacji zawodowej obywateli Ukrainy. W okresie 1.03.2022 – 31.07.2023 w PUP 

zarejestrowało się 228 obywateli tego kraju i wpłynęło 1636 powiadomień o powierzeniu 

wykonywania pracy obywatelom Ukrainy na mocy ustawy z dnia 12 marca 2022 r. 

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa. 

 Następnie Dyrektor przedstawił dane dotyczące wsparcia kształcenia ustawicznego 

pracodawców i pracowników w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Na 85 

pozytywnie rozpatrzonych wniosków złożonych przez pracodawców, PUP w Legionowie 

pozyskał w 2022 r. 732 151 zł. Ze szkoleń w ramach KFS skorzystało 196 osób – 33 

pracodawców i 163 pracowników. Na koniec Pan Tyszkiewicz powiedział, że w ramach 

aktywizacji osób bezrobotnych w 2022 r.: 

- skierowano 73 osoby na szkolenia – efektywność zatrudnieniowa na poziomie 49%, 

- 35 osób podjęło prace interwencyjne – efektywność zatrudnieniowa na poziomie 95%, 

- zorganizowano staże dla 212 osób - efektywność zatrudnieniowa na poziomie 85%, 

- skierowano 7 osób na roboty publiczne – efektywność zatrudnieniowa na poziomie 

100%, 

- przyznano 168 dotacji na podjęcie działalności gospodarczej. W tym miejscu Dyrektor 

PUP nadmienił, że w 2023 r. PUP otrzymał „pół miliona” mniej niż w roku 2022 na 

dotacje. 

- 55 osobom zorganizowano miejsca pracy u pracodawców w ramach refundacji kosztów 

wyposażenia lub doposażenia miejsca pracy z efektywnością zatrudnieniową na poziomie 

89%, 

- 1 przygotowanie zawodowe - efektywność zatrudnieniowa 100%. 

Przewodnicząca Komisji Anna Gajewska podziękowała za zreferowanie tematu i zapytała 

czy są pytania do Dyrektora? 

Radna Aleksandra Bednarek zadała pytanie Dyrektorowi PUP, czy ma pomysł w jaki 

sposób zaktywizować osoby długotrwale bezrobotne? 

Pan Rafał Tyszkiewicz powiedział, że pomysły są i PUP posiada szereg różnego rodzaju 

projektów dla tych osób. Następnie poinformował o zjawisku tzw. „dziedzicznego 

bezrobocia”. Dodał, że wiele z osób długotrwale bezrobotnych traktuje status osoby 

bezrobotnej jako sposób na życie. 

Kontynuując radna Aleksandra Bednarek zapytała jakie potrzeby zgłaszają najczęściej 

lokalni pracodawcy? 
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Dyrektor PUP odpowiedział, że w 80% przypadków jest to zapotrzebowanie w branży 

handlowej i usługowej. 

Przewodnicząca Komisji Anna Gajewska podziękowała za odpowiedź na pytania 

i zamknęła ten punkt posiedzenia. 

4. Informacja dotycząca Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

w powiecie legionowskim – sprawozdanie CIS. 

Sprawozdanie za 2022 rok omówiła Dyrektor Powiatowego Centrum Integracji 

Społecznej. Sprawozdanie radni otrzymali wraz z porządkiem obrad na portalu e-sesja. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Pani Dorota Wróbel-Górecka w uzupełnieniu do sprawozdania powiedziała, że PCIS bierze 

udział w projekcie, dzięki któremu wszystkie zajęcia w ramach reintegracji społecznej 

finansowane są przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej. W 2022 r. na koniec 

roku, CIS pozyskał 36 000 zł, a w 2023 r. 115 000 zł. Dzięki tym środkom poza stałą 

ofertą zajęć w CIS utworzono nowy warsztat administracyjno-biurowy. Ponadto Pani 

Dyrektor oznajmiła, że w 2023 r. z okazji 20-lecia uchwalenia ustawy o zatrudnieniu 

socjalnym CIS został doceniony i otrzymał statuetkę z rąk Minister Rodziny i Polityki 

Społecznej w podziękowaniu za zasługi na rzecz zatrudnienia socjalnego oraz Znak 

Jakości Ekonomii Społecznej za zajęcie III miejsca w kategorii „Najlepszy pracodawca”. 

Przewodnicząca Komisji Anna Gajewska podziękowała za zreferowanie sprawozdania 

i zapytała, czy są pytania do Pani Dyrektor? 

Pytań nie było. Radni wyrazili słowa uznania przekazując Pani Dyrektor gratulacje. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

Komisji przedłożono do zaopiniowania następujące projekty uchwał: 

- projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu 

w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na 2023 rok. 

Projekt omówiła Skarbnik Powiatu. Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w ramach 

kompetencji Komisji proponuje się następujące zmiany:  

1) zmniejszenie planu dochodów w związku z brakiem wpływów za wydawanie zezwoleń 

przez PUP na prace sezonowe oraz z tytułu rejestracji oświadczeń o powierzeniu 

wykonywania pracy cudzoziemcowi; 

2) zwiększenie planu dochodów z tytułu wpływów z gmin z terenu powiatu 

legionowskiego na utrzymanie dzieci w pieczy zastępczej w związku ze wzrostem liczby 

dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej oraz z tytułu nienależnie pobranego 

świadczenia przez rodzinę zastępczą; 

3) zwiększenie planu wydatków w związku z koniecznością zapewnienia środków 

na sprawowanie nadzoru inwestorskiego na wykonanie instalacji fotowoltaicznej dla DPS 

„Kombatant”. Pani Skarbnik powiedziała, że oferty wykonawców przewyższyły środki 

zaplanowane na ten cel i dodała, że pieniądze pochodzą z wolnych środków budżetu, 

które nie zostały w 100% zaangażowane na poszczególnych pozycjach związanych 

z innymi inwestycjami.  

4) zwiększenie planu wydatków związanych z odpisem na Zakładowy Fundusz Świadczeń 

Socjalnych i uzupełnienie wynagrodzeń i pochodnych dla pracowników DPS „Kombatant”, 

a także adaptację części tarasu w budynku na potrzeby utworzenia palarni. Pani Skarbnik 

powiedziała, że utworzenie palarni wynika z zalecenia pokontrolnego Mazowieckiego 
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Urzędu Wojewódzkiego z terminem realizacji do końca 2023 r. Szacowany koszt 

wykonania wyniesie 15 000 zł; 

5) zwiększenie planu wydatków z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń dla osób 

usamodzielniających się wychodzących z rodzin zastępczych; 

6) zwiększenie planu przychodów i kosztów Powiatowego Centrum Integracji Społecznej 

o kwotę 243 000 zł stanowiących przychód własny w związku z podpisaniem nowych 

umów na obsługę gastronomiczną oraz o kwotę 3 000 zł przyznaną za zajęcie III miejsca 

w konkursie „Znak Jakości”.  

Przewodnicząca Komisji podziękowała za omówienie projektu uchwały i zapytała, 

czy są pytania do Pani Skarbnik. Wobec braku zgłoszeń Przewodnicząca przeprowadziła 

głosowanie. Projekt uchwały, głosami wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu 

uzyskał jednogłośnie 8 głosów „za”. Projekt został przyjęty. 

- projekt uchwały zmieniającej uchwałę 325/L/2023 z 27 marca 2023 r. w sprawie 

określenia zadań realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, 

finansowanych lub dofinansowanych ze środków PFRON oraz wysokości środków 

przeznaczonych na te zadania.  

Projekt omówiła Skarbnik Powiatu. Pani Katarzyna Rembelska przypomniała, że pierwsza 

zmiana uchwały była w sierpniu, a w odniesieniu do aktualnej zmiany poinformowała, 

że do PCPR wpłynęło dużo wniosków na zaopatrzenie w sprzęt rehabilitacyjny, 

przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze dla osób niepełnosprawnych. W związku 

z powyższym proponuje się przesunięcie niewykorzystanej kwoty 60 400 zł z PUP do 

PCPR. PCPR dzięki przekazanym środkom i nowemu podziałowi środków finansowych 

przeznaczy na powyższe zadanie kwotę 104  592 zł. Pani Skarbnik dodała, że Powiatowa 

Społeczna Rada do Spraw Osób Niepełnosprawnych pozytywnie zaopiniowała powyższą 

zmianę. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za omówienie projektu uchwały i zapytała, 

czy są pytania do Pani Skarbnik. Wobec braku zgłoszeń Przewodnicząca przeprowadziła 

głosowanie. Projekt uchwały, głosami wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu 

uzyskał jednogłośnie 8 głosów „za”. Projekt został przyjęty. 

- uchwała Rady Powiatu w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Powiatu 

Legionowskiego” ks. L. Szcześniakowi; 

- uchwała Rady Powiatu w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Powiatu 

Legionowskiego” Panu W.Jeute. 

Projekty uchwał omówił Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie. 

Pan Leszek Smuniewski przypomniał, że zgodnie z Regulaminem nadawania tytułu 

Honorowego Obywatela Powiatu Legionowskiego, uchwalonego w 2019 r. przez Radę 

Powiatu, proponuje się nadanie tytułu dwóm osobom: Ks. L. Szcześniakowi i Panu 

Wojciechowi Jeute. Dodał, że rozpatrzenie wniosków o nadanie tytułów odbyło 

się zgodnie z procedurą przewidzianą w Regulaminie. Kapituła pozytywnie odniosła 

się do złożonych propozycji i rekomenduje przyjęcie uchwał. Pan Leszek Smuniewski 

dodał, że jeśli Rada przyjmie uchwały, to przyznanie tytułów odbędzie się na uroczystej 

sesji Rady Powiatu w dniu 16 listopada br. 

Przewodnicząca Komisji Anna Gajewska podziękowała za omówienie projektów uchwał 

i zapytała, czy są pytania do Przewodniczącego Rady? Przewodnicząca powiedziała, 

że jest przekonana, że Kapituła rzetelnie oceniła wnioski i proponuje, jeśli nikt nie zgłosi 

uwag, głosowanie uchwał blokiem. 
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Nikt nie zgłosił uwag, w związku z czym Przewodnicząca Komisji przeszła do procedury 

głosowania. Projekty uchwał, głosami wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu 

uzyskały jednogłośnie 8 głosów „za”. Projekty zostały przyjęte. 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 sierpnia 2023 r. 

Przewodnicząca Komisji, Anna Gajewska powiedziała, że w uzgodnieniu z Biurem Rady 

protokół został zamieszczony w programie e-sesja dzień później niż informacja 

o posiedzeniu. Protokół był długi i poruszał istotny temat. Przewodnicząca zapytała, 

czy do protokołu ktoś chce zgłosić uwagi? 

Radna Agnieszka Borkowska zgodziła się, że protokół jest długi, ale skrupulatny. 

Protokół nr 8/2023 z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 

21 sierpnia 2023 r. przyjęty został bez uwag głosami wszystkich radnych obecnych na 

posiedzeniu – 8 głosów „za”. 

7. Wolne wnioski. 

Przewodnicząca Komisji, Anna Gajewska zapytała radnych o opinię w sprawie 

zorganizowania posiedzenia komisji w siedzibie WTZ św. Rity w Legionowie, w godzinach 

pracy WTZ. Przewodnicząca dodała, że zaplanuje posiedzenie w październiku lub 

listopadzie. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił sprzeciwu. 

Wobec braku innych zgłoszeń, Przewodnicząca Komisji zamknęła ten punkt posiedzenia. 

8.  Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Anna Gajewska podziękowała wszystkim obecnym radnym 

i gościom za udział w posiedzeniu i zamknęła obrady. 

 

 

 Przewodnicząca Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych 

 

Anna Gajewska 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Karolina Chrobot 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


